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§ 141 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras i protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2016-05-09 
 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Övrigt 
 

Protokoll KSSU 160405,160419, KSAU 
och KSVU 160426 

 

Anmälningar KSSU 160405,160419, 
KSAU och KSVU 160426 

 

 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras i protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KS 2016-05-09 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut – avbryta upphandling 
av bröd 

Mats Bohman, administrativ direktör 

Delegationsbeslut KSSU 160405,160419, 
KSAU och KSVU 160426 

 

 
- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2016/37-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Eknäs 
1:268 i Boo, LSS-boende 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa den årliga tomträttsavgälden 
för fastigheten Eknäs 1:268 till 50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juli 2017 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

Ärende 
Fastigheten Eknäs 1:268, Skymningsvägen 6 i Boo, är upplåten med tomträtt för ändamålet 
bostäder, LSS-boende, sedan 2007. Omregleringstidpunkten är 1 juli 2017. Nuvarande 
avgäld är 50 000 kr/år och ny avgäld föreslås bli densamma.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 44 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 44 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa den årliga tomträttsavgälden 
för fastigheten Eknäs 1:268 till 50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juli 2017 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2016/211 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Orminge 1:57 - flerbostadshus i Orminge centrum 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till 
1 949 220 kr/år att gälla från och med den 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är bostadsrätt. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till  
974 610 kr/år att gälla från och med 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är hyresrätt. 

Ärende 
Fastigheten Orminge 1:57, Kommunalvägen 2-6 A-E i Orminge centrum är upplåten med 
tomträtt för bostadsändamål sedan juni 2007. Omregleringstidpunkten är 1 juni 2017. 
Tomträttsavgälden föreslås för fastigheten Orminge 1:57 att höjas från 693 000 kr/år till 
974 610 kr/år. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 45 
Enhetens för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 21 mars 2016 
Bilaga 1 Kartskiss 
Bilaga 2 Värdebedömning 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 45 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till 
1 949 220 kr/år att gälla från och med den 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är bostadsrätt. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till  
974 610 kr/år att gälla från och med 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är hyresrätt. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2016/216 

Försäljning av fastigheten Älta 10:61 inom detaljplan för 
Ältadalens industriområde, Dpl 480 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
föreslaget köpekontrakt, som innebär att fastigheten Älta 10:61 försäljs till Hammersta 
Fastigheter AB, orgnr: 556493-7737, för en köpeskilling om 11 200 000 kr. 
 

Ärende 
Fastigheten Älta 10:61 är belägen i Ältadalens industriområde, inom dpl 480. Fastigheten 
föreslås ska försäljas till Hammersta Fastigheter AB och köpeskillingen uppgår till 
11 200 000 kr. Tillträdesdatum är satt till den 1 juni 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 46 
Enhetens för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 
Bilaga 1 Köpekontrakt 
Bilaga 2 Detaljplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 46 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
föreslaget köpekontrakt, som innebär att fastigheten Älta 10:61 försäljs till Hammersta 
Fastigheter AB, orgnr: 556493-7737, för en köpeskilling om 11 200 000 kr. 
 

Yrkanden 
Helena Westerling (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), att ärendet avslås 
och att fastigheten istället erbjuds avtal med tomträttsavgäld. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L) och 
Christina Ståldal (NL), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Helena Westerlings yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att kommunen säljer mark i verksamhetsområden, vi vill istället att 
den ska upplåtas med tomträtt. Ur ekonomiskt perspektiv är det knappast fördelaktigt för 
kommunen på lång sikt att sälja marken. Men den främsta orsaken till att vi säger nej är att 
genom att sälja marken tappar kommunen rådighet över den. I en avlägsen framtid kan 
förhållanden och behov av mark se mycket annorlunda ut än idag. Säljer kommunen 
marken så saknar man varje möjlighet till att kunna använda marken till andra ändamål. 
Vad hade hänt om kommunen sålt Bergs oljehamn när hamnen etablerades? Då skulle vi 
idag helt sakna möjligheten till att där kunna bygga ett stort och bra bostadsområde.” 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan tillstyrker förslaget till beslut om försäljning av fastigheten Älta 10:61 i 
Ältadalens industriområde. Valet av form för markinnehavet står mellan tomträtt eller 
äganderätt. Nackalistan ser positivt på att företag som så önskar i industriområden kan få 
egen rådighet över marken och därmed över verksamheten i nutid och i framtid.” 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2014/410-315 

Komplettering av parkeringsregler och -avgifter vid 
Nacka stadshus 
Fastigheten Sicklaön 134:1 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

 
1) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 

fastigheten Sicklaön 134:1, för förtroendevalda och anställda, uppgår till 
följande nivåer 
a) 500 kronor för 30-dagarsparkering   
b) 35 kronor för dagsparkering  
c) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar 

 
2) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 

fastigheten Sicklaön 134:1, för besökare, uppgår till följande nivåer  

a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar  

b) 50 kronor för dagsparkering    
       
      3) Avgiftsuttaget sker på vardagar mellan klockan 08-17, ej vardag före söndag och  
          helgdag. 
 
      4) Beslutet träder i kraft den 1 juli 2016. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2014, § 159, att införa avgifter för 
parkering av fordon vid Nacka stadshus för förtroendevalda, anställda och besökare. Det 
har nu påtalats ett behov av timparkering även för förtroendevalda och anställda. 
Kommunfullmäktige föreslås därför att besluta om en kompletterande avgift på 10 kr per 
timme för parkering som överstiger två timmar för förtroendevalda och anställda vid 
Nacka stadshus.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 54 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 54 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 
fastigheten Sicklaön 134:1, för förtroendevalda och anställda, uppgår till 
följande nivåer 
a) 500 kronor för 30-dagarsparkering   
b) 35 kronor för dagsparkering  
c) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar 

2) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 
fastigheten Sicklaön 134:1, för besökare, uppgår till följande nivåer  

a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar  

b) 50 kronor för dagsparkering    
3) Avgiftsuttaget sker på vardagar mellan klockan 08-17, ej vardag före söndag 
och helgdag. 

      4) Beslutet träder i kraft den 1 juli 2016. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2016/303 

Översyn av kommunfullmäktiges arbetsformer -
ändringar i kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 
A. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande ändringar och tillägg i 
kommunfullmäktiges arbetsordning.  
 

1. § 10 (första meningen) ändras till Sammanträde ska normalt sluta senast klockan 22.00. 
 

2. § 24 (andra och tredje meningen) ändras till Som rekommendation gäller att den som gör 
sitt partis första inlägg i ärendet har fyra minuter till sitt förfogande för första inlägget, två minuter 
för andra inlägget samt en minut för tredje inlägget.  
 

3. En punkt med följande lydelse läggs till i arbetsordningen. Medborgarförslag som 
inlämnats till styrelser och nämnder sammanställs och anmäls till kommunfullmäktige minst en 
gång per år. 

 
4. § 23 andra stycket stryks. 

  
5. § 26 första stycket ska lyda Ledamot som avser att avstå från att delta i ett beslut ska 

anmäla detta genom att använda därför avsett alternativ i voteringssystemet.  
 

6. § 36 sista meningen i första stycket ändras till; Motiveringen ska lämnas till sekreteraren 
senast 12:00 arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet. Sista 
meningen i andra stycket ändras; En skriftlig protokollsanteckning lämnas till sekreteraren 
senast 12:00 arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet.” 
 

B. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige i övrigt noterar följande. 

1. Kulturnämnden arbetar med ett förslag om konstnärlig utsmyckning i Nackasalen. 
Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att fatta beslut om den slutliga utformningen 
av denna. 

2. När den pågående upphandlingen av nytt system för filmning i Nackasalen är 
genomförd får frågan om att direktsända sammanträdena, behandlas som särskilt 
ärende. 
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Ärende 
Kommunfullmäktiges vice ordförande har på uppdrag av gruppledarna lämnat ett förslag 
till en översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning i en slutrapport. Syftet med 
översynen har varit att vitalisera och öka allmänhetens intresse för kommunfullmäktige. 
Förslagen har genom gruppledarna varit remitterade till partigrupperna i 
kommunfullmäktige. 
 
Utifrån en sammanvägning av förslagen i slutrapporten föreslås sammanträdestiden för 
kommunfullmäktige justeras samt att den rekommenderade talartiden vid inlägg minskas 
något. Övriga förslag som framgår av slutrapporten bedöms inte generera några ändringar i 
kommunfullmäktiges arbetsordning.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 55 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 
Översyn av kommunfullmäktiges arbetsformer - slutrapport till gruppledarmötet 22 
februari 2016 
Kommunfullmäktiges arbetsordning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 55 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
A. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om följande ändringar och tillägg i 
kommunfullmäktiges arbetsordning.  

1. § 10 (första meningen) ändras till Sammanträde ska normalt sluta senast klockan 22.00. 
2. § 24 (andra och tredje meningen) ändras till Som rekommendation gäller att den som gör 

sitt partis första inlägg i ärendet har fyra minuter till sitt förfogande för första inlägget, två minuter 
för andra inlägget samt en minut för tredje inlägget. Nästa talare från samma parti 
rekommenderas tre minuter för sitt första och andra inlägg följt av en minut för tredje inlägget. 

3. En punkt med följande lydelse läggs till i arbetsordningen. Medborgarförslag som 
inlämnats till styrelser och nämnder sammanställs och anmäls till kommunfullmäktige minst en 
gång per år. 
 

B. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige i övrigt noterar följande. 

1. Kulturnämnden arbetar med ett förslag om konstnärlig utsmyckning i Nackasalen. 
Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att fatta beslut om den slutliga utformningen 
av denna. 



 
17 (77) 

 9 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

2. När den pågående upphandlingen av nytt system för filmning i Nackasalen är 
genomförd får frågan om att direktsända sammanträdena, behandlas som särskilt 
ärende. 

 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade i enlighet med arbetsutskottets förslag med följande ändringar i 
förslag till beslut och i arbetsordningen för Nacka kommunfullmäktige.  
 
”Arbetsutskottets förslag till beslut, punkt 2, ändras: 
Sista meningen som börjar med ”Nästa talare från samma parti…” stryks. Samma strykning i 
arbetsordningen § 24 (de aktuella två meningarna). 
 
Arbetsordningen för Nacka kommunfullmäktige ändras: 
Paragraf 23: stryk andra stycket.  
Paragraf 26: första stycket. Ska lyda Ledamot som avser att avstå från att delta i ett beslut ska 
anmäla detta genom att använda därför avsett alternativ i voteringssystemet.  
Paragraf 36: ändra sista meningen i första stycket till; Motiveringen ska lämnas till sekreteraren 
senast 12:00 arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet. Ändra sista 
meningen i andra stycket; En skriftlig protokollsanteckning lämnas till sekreteraren senast 12:00 
arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Rolf 
Wasteson (V) i enlighet med Tobias Nässéns yrkande dock ej med ändring i § 36.  
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande.  
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet att ändra i arbetsordningens § 36. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”På det hela taget är tjänstehandlingen ett bra förslag av det gemensamma arbetet som har 
pågått i arbetsgruppen och i partierna. En modernisering är på gång av webverktygen i 
fullmäktige. Vad som fortfarande är bedrövligt dåligt är den trånga fullmäktigesalen där 
man bjuder in medborgarna med armbågen till att sitta i en synnerligen obekväm 
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besökssoffa. Nu kallar man soffan för ett konstverk. När jag tidigare har uppmärksammat 
den dåligt utformade soffan ur ergonomisk synvinkel fick jag ett halvt löfte om att kuddar 
el liknande skulle köpas in. Så blev inte fallet. Frågan är, är en obekväm soffa för en 
intresserad allmänhet viktigare i egenskap av konstverk eller är det viktigare att t ex 
besökare med funktionsnedsättning, ont i ryggen etc ska kunna sitta och lyssna på 
kommunfullmäktige? Nackalistan är positiva till att fullmäktigecaféerna får vara kvar. En 
viktig kontaktmöjlighet mellan allmänhet och politik.”   
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”För många stora partier som socialdemokraterna och moderaterna som har många 
politiker är det oftast inga problem att i förväg förbereda protokollsanteckningar eller att 
skriva dessa under kort tid efter fullmäktige. I Nacka håller vi fullmäktigemöten på 
måndagar och protokollen justeras måndagen efter. Vi har dock respekt för att mindre 
partier som huvudsakligen har fritidspolitiker kan behöva helgen för att kunna färdigställa 
protokollsanteckningar. Därför vill vi att det ges möjlighet att lämna in 
protokollsanteckningar fram till efter helgen. Den formuleringen som föreslogs på mötet 
lämnar inte den möjligheten.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande.  
 
”Vänsterpartiet har inget emot att sekreterare och justerare får mer tid för sin uppgift. 
Däremot är det angeläget, särskilt för de små partierna, att ha nödvändig tid för 
färdigställandet av protokollsanteckningar och reservationer till protokollet. Att ha tid över 
helgen innan deadline är önskvärt. Skulle däremot justeringstillfället skjutas till tisdag (eller 
senare) så skulle förslaget om längre tid mellan deadline och justering vara acceptabelt.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2015/687-028 

Förmånscykel till Nacka kommuns anställda 
Motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen som ett led i att erbjuda attraktiva 
förmåner till medarbetarna under våren 2016 kommer att ta ställning till ett förslag att 
upphandla en samarbetspartner som erbjuder kostnadsfri förmånsportal för en effektiv 
administration av exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag. 
 
Motionen anses därmed bifallen. 
 

Ärende 
Motionären Sidney Holm (MP) vill att kommunen erbjuder alla anställda en förmånscykel 
genom bruttolöneavdrag. Motionärens förslag bygger på mängdrabatt, att kommunen via 
gemensam upphandling kan teckna avtal om köp av olika cykelmodeller till lägre pris än 
vad en vanlig konsument kan erhålla i butik. Detta skulle bidra både till att nå de lokala 
miljömålen och till en förbättrad hälsa hos kommunens anställda. Kommunen skulle också 
bli en attraktivare arbetsgivare.  
Nacka kommuns medarbetarpolicy slår fast att konkurrenskraftiga anställningsvillkor ska 
erbjudas kommunens anställda. Stadsledningskontoret har därför initierat att kommunens 
anställda ska erbjudas än fler attraktiva förmåner. De förmåner som utreds under våren är 
exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag och SL-årskort med nettolöneavdrag för 
alla anställda i kommunen, som ett led i att inspirera till smart hållbart resande.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 62 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 62 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen som ett led i att erbjuda attraktiva 
förmåner till medarbetarna under våren 2016 kommer att ta ställning till ett förslag att 
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upphandla en samarbetspartner som erbjuder kostnadsfri förmånsportal för en effektiv 
administration av exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag. 
Motionen anses därmed bifallen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är utmärkt att kommunen vill införa en ”grön löneväxling” enligt 
intentionerna i motionens förslag, i syfte att nå de lokala miljömålen och en förbättrad 
hälsa hos kommunens anställda. Vi ser också positivt på att man utöver erbjudandet om 
förmånscykel även vill erbjuda SL-kort med nettolöneavdrag för alla medarbetare i ett led 
att inspirera alla medarbetare till ett mer smart hållbart resande.” 
 
- - - - - 
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§ 149 Dnr KFKS 2015/749-819 

Feriearbeten för alla ungdomar 16–18 år. 
Motion den 15 december 2015 av Rolf Wasteson (V) Camilla Carlberg (V) med flera. 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen och noterar att Alliansens budgetalternativ 
innebär att resurserna för sommarjobb för ungdomar ökar från 3,0 till 3,8 miljoner kronor 
2016.   
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun vidtar åtgärder så att alla ungdomar mellan 16 och 
18 år erbjuds feriearbete under minst 3 veckor från år 2016 och framåt. Det är givetvis 
positivt om alla ungdomar som önskar feriearbeta också kan få ett feriejobb. Det ingår i 
arbets- och företagsnämndens uppdrag att på olika sätt stödja ungdomars inträde i 
arbetslivet. Motionens förslag kan leda till ökade kostnader på 8,5 miljoner kronor, under 
förutsättning att kommunen behöver stå för samtliga merkostnader. Arbets- och 
företagsnämndens budgetram anger hur många feriearbeten som kommunen kan erbjuda. 
Arbets- och företagsnämnden har, i samband med beslut om internbudgeten i december 
2015, bedömt att kostnaden för och därmed antalet kommunalt finansierade feriearbeten 
ligger på en lämplig nivå i förhållande till nämndens övriga verksamhetsområden. Arbets- 
och företagsnämnden bedömer inte att det finns skäl att utöka antalet kommunalt 
finansierade feriejobb. Däremot kommer arbets- och företagsenheten fortsätta att vidta 
åtgärder för att fler ungdomar ska erbjudas feriejobb av andra arbetsgivare.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 63 
Arbets- och företagsnämnden den 9 mars 2016 § 19 
Arbets- och företagsenheten den 15 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 63 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen och noterar att Alliansens budgetalternativ 
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innebär att resurserna för sommarjobb för ungdomar ökar från 3,0 till 3,8 miljoner kronor 
2016.   

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 9 mars 2016 § 19 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom antalet feriearbeten som är 
finansierade av kommunen bedöms vara på en lämplig nivå.  
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
arbetsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan kan inte bifalla motionen hela vägen eftersom kostnaden för att alla 
ungdomar ska få arbete under sommaren är mycket hög och ofinansierad i NL:s budget. 
Motionen är välkommen på så sätt att det i hög grad behövs betydligt fler 
feriearbetsplatser, inte minst med tanke på att så få ungdomar nu inte får prao-platser i 
Nacka. Kontakten med yrkeslivet är viktigt men Nackalistan väljer ändå att tillstyrka 
tjänsteförslaget eftersom budgeten för motionen inte är beräknad och troligen på en alltför 
hög nivå.”  
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är bra att alliansen avsatt ökade resurser till kommunala feriearbeten inom Nacka 
kommun för ungdomar i åldern 16-18 år. Det är ett bra sätt för ungdomar att få inblick i 
och kännedom om arbetslivet och skaffa sig viktiga erfarenheter. Centerpartiet ser gärna att 
resurserna till feriearbeten ökar framöver.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
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”Miljöpartiet ser det som oerhört viktigt att kommunen arbetar aktivt för att ge ungdomar i 
kommunen möjlighet till feriearbete. Arbete under ferierna ger värdefull erfarenhet, 
kontakter och kunskap om arbetslivet som annars inte ges till kommunens ungdomar. 
Eftersom möjligheten till PRAO tagits bort för Nackas skolor, så blir denna möjlighet till 
att prova arbetslivet än mer viktig för att stötta våra ungdomar in i arbetslivet och 
underlätta valet för framtida val av studier (se interpellation ställd av Magnus Söderström 
(mp) till KF den 14 mars 2016). Miljöpartiet valde dessutom i samband med vår egen 
budget för 2016 att skjuta till ytterligare medel till feriearbeten för ungdomar.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp.  
 
”Det är beklagligt att majoriteten inte har högre ambition när det gäller sommarjobb för 
ungdomar. I AFN yrkade S dessutom att kommunen för 2016 ska ha som målsättning att 
tillgodose minst 75 % av behovet av feriearbeten som ett delmål till 100 %. Inte heller detta 
ställde sig majoriteten bakom. Det är beklagligt.” 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande för Liberalernas kommunstyrelsegrupp. 
 
”Liberalerna anser inte att kommunen ska erbjuda feriejobb till alla ungdomar. Men, det 
vore bra ifall en större andel ungdomar kunde få ett sommarjobb. Nacka borde titta på 
alternativ med t ex en feriejobbs-check som kan finansiera en del av ett feriejobb. Rätt 
upplagt, skulle kommunen då kunna hjälpa fler ungdomar till sommarjobb, inte bara i 
kommunens regi. Många småföretagare tvekar att ta in personal under sommaren då de har 
en pressad ekonomi. Värmdö kommuns modell borde utvärderas.” 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2015/741-816 

Utveckling av fritidsgårdarna  
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg, Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande och 
HBT-certifiering eftersom  

a. antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga 
b. fritidsgårdarna redan har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med 

olika bakgrund och identitet 
 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa fältassistenter och noterar att 
funktionen finns i verksamheten ”Polarna Nacka”. 

 

Ärende 
Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) har lämnat ett förslag om utökade 
öppettider på fritidsgårdarna, att fritidsgårdarna ska HBT-certifieras och att fältassistenter 
ska återinföras i kommunen.  
 
Fritidsgårdsverksamhetens innehåll utgår från riktlinjer som fritidsnämnden har fastställt. I 
riktlinjerna anges bland annat hur fritidsgårdarna ska vara öppna. Fritidsnämnden har i sin 
beredning av motionen bedömt att det beslutade öppethållandet är rimligt och tillräckligt. I 
riktlinjerna anges också att alla ungdomar oavsett kön, etnisk bakgrund, politisk åsikt eller 
religiös tro ska kunna mötas på lika villkor. Detta även omfattar unga med annan 
könsidentitet. Om en enskild fritidsgård ändå vill HBTQ-certifiera sin verksamhet på egen 
hand, som en del hur utför sitt uppdrag, så finns den möjligheten. Ett sådant beslut får 
fattas av respektive utförare. 
 
Kommunfullmäktige avslog i behandlingen av ärendet om mål och budget för 2016-2018 
ett förslag om att införa fältassistenter. Med hänvisning till detta och till att funktionen 
finns genom verksamheten ”Polarna Nacka” föreslås att förslaget avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 64 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2016 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 18 februari 2016, § 6 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 64 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande och 
HBT-certifiering eftersom  

a. antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga 
b. fritidsgårdarna redan har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med 

olika bakgrund och identitet 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa fältassistenter och noterar att 

funktionen finns i verksamheten ”Polarna Nacka”. 

Beslut i fritidsnämnden den 18 februari 2016 § 6 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande eftersom 
bedömningen är att antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga.  
Fritidsnämnden beslutade att inte ta ställning i frågan om fältassistenter då nämnden anser 
att denna fråga inte ingår i fritidsnämndens kompetensområde. 
Beträffande förslaget om HBTQ-certifiering konstaterade fritidsnämnden att 
fritidsgårdarna har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med olika bakgrund och 
identitet, i vilket arbetet med HBTQ-frågor ingår. Kommunens Mångfaldskommitté har i 
uppdrag att arbeta med dessa frågor brett inom kommunens verksamheter. Formerna för 
hur arbetet bedrivs kan variera utifrån varje verksamhets och enhets specifika 
omständigheter, där den föreslagna certifieringen kan vara en modell. Beslutet om 
formerna för detta arbete vilar på respektive verksamhet. Motionen anses därmed 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Helena Westerling 
(S), bifall till förslagen i motionen. 
 
Rickard Wendt (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. Christina Ståldal (NL) 
instämde i punkt 2 i arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Rickard 
Wendts yrkande att bifalla arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Bifall till tjänstehandlingens förslag till att fritidsgårdarna själva väljer när och om de vill 
bli HBT-certifierade. Riktlinjerna för fritidsgårdarna är redan långtgående vad gäller att alla 
ungdomar oavsett kön, etnisk bakgrund, politisk åsikt eller religiös tro ska kunna mötas på 
lika villkor, inkluderande unga med annan könsidentitet. Nackalistan bifaller förslaget om 
att införa fältassistenter och håller inte med tjänstehandlingens skrivelse där man anser att 
man redan har en fungerande fältassistentverksamhet. En fältassistent är utbildad socionom 
med en juridisk makt som inte t ex polarna har. Polarna gör en värdefull insats men 
Nackalistan vill komplettera med lokalt förankrade fältassistenter i Nackas delar, vilket vi 
har lagt in i vårt budgetförslag.” 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande. 
 
"Denna motion, särskilt punkten om HBTQ-certifiering, borde även ha beretts av 
mångfaldskommittén. 
Liberalerna tycker att intentionerna i motionen är bra. Det är väldigt viktigt att alla barn, 
oavsett sexuell läggning och könsidentitet, kan känna sig välkomna och trivas på 
fritidsgårdarna. RFSL:s HBTQ-certifiering är ett av flera sätt att höja kompetensen hos 
personalen, och vi ser gärna att fritidsgårdarna genomgår denna eller andra utbildningar. Vi 
tror dock att valet av metod för kompetensutveckling inte bör göras av 
kommunfullmäktige utan av den enskilda verksamheten. Mångfaldskommittén har som en 
del av sitt ansvarsområde att bevaka hur kommunens olika verksamheter arbetar med dessa 
frågor, och de tittar på olika alternativa former för att höja HBTQ -kompetensen." 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2015/748-822 

Tillgänglighet till det nya badhuset i Saltsjöbaden 
Motion den 16 november 2016 av Erik Svanfeldt, Zakia Mirza, Majvie Swärd och Ella 
Tegsten (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Erik Svanfeldt, Zakia Mirza, Majvie Swärd och Ella Tegsten (S) i en motion lämnat förslag 
om att den nya simhallen i Saltsjöbaden ska inrymma ett gemensamt omklädningsrum för 
med dusch och omklädningsrum för funktionshindrade samt att det görs ett sluttande golv 
så man lätt kan gå ner i vattnet.  
 
Fritidsnämndens beslut den 18 februari 2016 innebär att den nya simhallen ska utformas så 
att samtliga lokaler och funktioner ska vara tillgänglighetsanpassade för att kunna fungera 
för personer med olika funktionsnedsättning enligt gällande regelverk. 
 
Därmed pågår redan ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 april 2016  § 65 
Fritidsnämnden den 17 mars 2016 § 16 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 65 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
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Beslut i fritidsnämnden den 18 februari 2016 § 6 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2015/849-712 

Miljöcertifiering av Nackas förskolor 
Motion 14 december 2015 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fatta följande förslag. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom förebyggande miljöarbete 
regleras av förskolans läroplan. En modell med certifiering kan medföra en för förskolorna 
begränsande styrning av hur de uppfyller det uppdraget. 
 

Ärende 
Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) föreslår i sin motion att kommunen via en morot 
försöker få så många som möjligt av kommunens förskolor att miljöcertifiera sig.  
 
Förebyggande miljöarbete är ett område som redan säkerställs och regleras av förskolans 
läroplan. Utbildningsnämnden har bedömt att förslaget om att premiera miljöcertifierade 
förskolor bör avslås, då ett arbete att särskilt premiera just förebyggande miljöarbete 
framför de andra delarna i läroplanen kan ge felaktiga signaler om hur förskolorna ska 
prioritera sitt arbete. Stadsledningskontoret bedömer att arbetet med certifiering riskerar att 
begränsa förskolornas ansvarstagande för det förebyggande miljöarbetet och medföra en 
administration som inte tillför det arbetet ett värde motsvarande insatserna. 
Kommunfullmäktige har antagit ett miljöprogram som anger kommunens övergripande 
inriktning på allt miljöarbete, så även förskolornas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 66 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2016 
Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 11 februari 2016 § 9 
Utdrag ur läroplan för förskolan (Lpfö-10)  
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 66 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fatta följande förslag. 



 
30 (77) 

 9 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom förebyggande miljöarbete 
regleras av förskolans läroplan. En modell med certifiering kan medföra en för förskolorna 
begränsande styrning av hur de uppfyller det uppdraget. 

Beslut i utbildningsnämnden den 11 februari 2016 § 9 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår motionen ”Miljöcertifiering av 
nackas förskolor” av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP). 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Khashayar 
Farmanbar (S) bifall till förslagen i motionen. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet Tobias 
Nässéns yrkande. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Beredningen av den här motionen signalerar ett totalt ointresse för politiska idéer som går 
ut på att uppmuntra förskolor som vill genomföra konkreta satsningar på sin verksamhet 
utifrån aspekter av läroplansuppdraget. Enligt resonemanget i tjänsteskrivelsen klarar inte 
förskolan av att både jobba med de andra delarna av läroplanen om vi politiker uppmuntrar 
förskolorna till att miljöcertifiera sig. 
Vi vet att förskolorna i Nacka är professionella nog att kunna tolka uppdraget som det är 
beskrivet i läroplanen på ett sätt som gör att man inte ställer de olika perspektiven emot 
varandra. Om vi som kommun signalerar att det är positivt att förskolorna engagerar sig 
och jobbar mer konkret med hållbar utveckling genom en certifiering, tror vi att vi får ännu 
bättre förskolor än idag. Vi tror inte på det som framförs i tjänsteskrivelsen att det skulle 
leda till nedprioritering av andra delar av uppdraget. 
Beslutet att miljöcertifiera en förskola eller inte ligger alltid hos den enskilda huvudmannen 
och det är inte en piska utan en morot vi föreslår. Vi tror och hoppas att 
kommunfullmäktiges ledamöter är kloka nog att tycka det är bra om fler förskolor 
uppmuntras till att miljöcertifiera sig och bifaller vår motion.” 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2016/192-1 

Information om giftfria produkter 
Motion den 14 mars 2016 av Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan bedriver ett arbete i linje med 
motionens intention och motionen anses därmed bifallen.  

Ärende 
Desha Svenneborg och Sidney Holm föreslår i en motion att kommunen informerar om 
rättigheten att som konsument få veta om en vara innehåller särskilt skadliga ämnen eller 
inte, via webben, en digital broschyr och en ”talong” som medborgarna kan skriva ut och 
använda sig av. Detta för att bidra till kommunens mål om en Giftfri miljö. 
 
Nackas nya miljöprogram som antogs av kommunfullmäktige i mars 2016 poängterar 
vikten av att alla aktörer i samhället samverkar för att nå miljömålen. Att kommunen 
underlättar för medborgarna att använda sin konsumentmakt för att också bidra till målet 
giftfri miljö ligger helt i linje med miljöprogrammets intentioner. Stadsledningskontorets 
utredning visar att kommunen redan har ett arbete i linje med motionens intention och 
föreslår därför att motionen med en notering om detta inte ska föranleda några ytterligare 
åtgärder. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 67 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 67 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan bedriver ett arbete i linje med 
motionens intention och motionen anses därmed bifallen.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2015/851-773 

Den psykiska hälsan hos äldre 
Motion den 14 december 2015 till kommunfullmäktige av Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 
generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 
psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Miljöpartiet de gröna har genom Ninni Lindberg i kommunfullmäktige den 14 december 
2015 föreslagit att Nacka kommun startar en utredning och psykisk hälsa för äldre och 
sätter in förebyggande åtgärder för att minska äldres depression och rädslor. I motionen 
påtalas att forskning visar att den psykiska ohälsan hos den äldre delen av befolkningen 
ökar samt att depressioner relaterade till livssituation hos äldre ökar. Höjs livskvaliteten 
minskar psykisk ohälsa hos de äldre.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 14 december 2015 att motionen skulle gå 
på remiss till äldrenämnden för utredning och förslag till beslut senast den 26 april 2016. 
 
Sociala kvalitetsenheten bedömer att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska 
ohälsa generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och 
minska psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 68 
Äldrenämnden den 16 mars 2016 § 27 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 25 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 68 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 
generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 
psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 16 mars 2016 § 27 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 
generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 
psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till förslagen i 
motionen. 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Gunilla 
Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Stöd till motionen även om skillnaden inte är stor med tjänstehandlingens beskrivning av 
verksamheten och planen. Det är bra, men med denna motion kan processen till att få 
ännu bättre koll och insatser för äldres psykiska hälsa öka.”  
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet vill bifalla motionen eftersom det är på individnivå som förebyggande 
åtgärder kan sättas in för att förhindra att de äldre blir deprimerade eller får ångest och oro. 
Att sätta in generella åtgärder ger ingen effekt eftersom det är individen som behöver hjälp, 
inte gruppen. Dessutom ser vi att detta är ett ökande problem i samhälle eftersom de äldre 
blir allt fler.” 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2016/74-029 

Inrättande av arbetsmiljöråd i Nacka 
Motion den 1 februari 2016 av Khashayar Farmanbar, Espen Bjordal, Maria Raner, Majvie 
Swärd och Ella Tegsten (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att skapa ett arbetsmiljöråd i Nacka 
kommun, då förslaget inte är förenligt med kommunens samverkanssystem. Kommunen 
har ett samverkansavtal med personalorganisationerna som definierar hur chefer, 
skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda arbetsförutsättningar.   
 

Ärende 
Motionärerna Khashayar Farmanbar (S) Espen Bjordal (S) Maria Raner (S) Majvie Swärd 
(S) och Ella Tegsten (S) vill inrätta ett samrådsorgan, Arbetsmiljöråd/ 
Arbetsmiljökommitté där förtroendevalda och företrädare för personalorganisationerna, 
tillsammans bevakar att arbetsmiljöaspekterna tillgodoses vid större förändringar, följer de 
åtgärder som görs för att förbättra arbetsmiljön i kommunen, följer upp de insatser som 
gjorts och vid behov föreslår förbättringar. Motionärerna vill stärka insatserna för att 
Nacka kommun som arbetsgivare skall erbjuda en attraktiv arbetsmiljö.  
Stadsledningskontoret föreslår att kommunfullmäktige avslår förslaget då det inte är 
förenligt med kommunens samverkanssystem där ett samverkansavtal med facken 
definierar hur chefer, skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda 
arbetsförutsättningar. Inom ramen för samverkanssystemet och det systematiska 
arbetsmiljöarbetet är det ytterst stadsdirektören som samverkar med fackliga företrädare 
vid större förändringar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 69 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 69 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att skapa ett arbetsmiljöråd i Nacka 
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kommun, då förslaget inte är förenligt med kommunens samverkanssystem. Kommunen 
har ett samverkansavtal med personalorganisationerna som definierar hur chefer, 
skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda arbetsförutsättningar.   
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi tackar för ett välskrivet svar som belyser möjligheterna till inflytande. Vi 
socialdemokrater är oerhört måna och engagerade i att kommunens anställda har god 
arbetsmiljö. Det är en viktig del av vårt ansvar som kommunens största arbetsgivare. För 
att få till en god arbetsmiljö är vi lika måna om att beakta principerna som bygger på den 
svenska modellen om att ge arbetsmarknadens parter, dvs arbetsgivare och arbetstagare att 
komma överens utan politikers inblandning. För att kunna skapa jämnstarka parter krävs 
därför hög facklig anslutningsgrad och ett regelverk som medger samtal och inflytande för 
arbetstagarna. Detta är en av de komponenterna som har byggt upp svenska modellen. En 
annan viktig princip är principen om gott ledarskap. I detta fall innebär det att ge 
möjligheter och avkräva ansvar för god arbetsmiljö av våra arbetsgivarrepresentanter.” 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2014/441-040 

Marsbokslut för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar marsbokslutet 2016 för kommunstyrelsen. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ansvar för samordning och uppsikt över kommunens samlade 
verksamhet. Kommunstyrelsen har som egen nämnd ansvar för arbetsgivarfrågor, 
näringslivspolitik, fastighetsfrågor och markpolitik, god livsmiljö, långsiktig hållbar 
utveckling och frågor som rör trygghet och säkerhet.  
 
Det ekonomiska resultat som samlas under rubriken ”Kommunstyrelsen”, omfattar 
förutom kommunstyrelsen även kommunfullmäktige, stadsledningskontoret, stödenheter, 
myndighets- och huvudmannaenheter, den kommunala produktionen av välfärdstjänster, 
lokalenheten samt fastighetsutvecklingsenheten.  
 
Det ekonomiska resultatet för årets tre första månader är -30 miljoner, vilket är 2 miljoner 
kronor bättre än budget. Prognosen för helåret 2016 korrigeras för lokalenheten med +7 
miljoner kronor och välfärd samhällsservice med -2 miljoner kronor. Medfinansieringen av 
tunnelbanan innebär på grund av lägre KPI-uppräkning drygt 9,5 miljoner i lägre kostnad 
för 2016. 
 
Några mätningar av verksamhetsresultat har inte skett under årets första tre månader. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 48 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 48 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar marsbokslutet 2016 för kommunstyrelsen. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2016/300 

Månadsbokslut mars 2016 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2016. 

Ärende 
Det ekonomiskt utfallet för perioden januari-mars 2016 var 42 miljoner kronor, 28 miljoner 
kronor bättre i jämförelse med budget. Den sammantagna årsprognosen är 138 miljoner 
kronor, vilket är 38 miljoner kronor bättre än årsbudget. Den positiva avvikelsen beror bl.a. 
på att utfallet för skatteintäkter och utjämning förväntas bli 31 miljoner kronor högre än 
budget och på högre realisationsvinster från försäljningar än förväntat. Den sammantagna 
årsprognosen för nämnderna ligger i linje med budget. Några nämnder och verksamheter 
lämnar dock negativa årsprognoser, de största underskotten utbildningsnämnden på -6 
miljoner kronor och äldrenämnden på -4,5 miljoner kronor. 
Tre månader in i 2016 låg låneskulden på samma nivå som i början av året, 700 miljoner 
kronor. Nettoinvesteringarna under januari-mars var knappt 100 miljoner kronor, vilket 
utgjorde endast ca 10 procent av det förväntade utfallet för investeringar under 2016.  
En justering av årsprognosen kommer därför sannolikt att göras i samband med 
tertialbokslut 1. 
 
Nämnderna rapporterar att verksamheterna löper på enligt plan. Inga mätningar av 
nyckeltal har skett under perioden och därför kommer detta bokslut endast att redogöra för 
det ekonomiska läget för kommunen för perioden och årsprognoser för nämnder och 
verksamheter.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 49 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 april 2016 
Månadsrapport för mars 2016 för Nacka kommun 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 49 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar månadsbokslut för mars 2016. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”I ett läge när Sveriges kommuner och landsting, SKL, kraftigt varnar för kommande 
mycket stora ansträngningar på ekonomin för landets kommuner så finns det all anledning 
att noga välja handlingsväg. Masterplanen för Nacka är att fortsätta att sälja mark för att 
finansiera alla stora och dyra satsningar. Det kommer inte att hålla i längden när det inte 
längre finns någon mark kvar att sälja. I dagsläget så är ekonomin relativt stabil men 
siffrorna för några viktiga välfärdssatsningar pekar nedåt. Det gäller speciellt 
socialnämnden, äldrenämnden och utbildningsnämnden. Nackalistan vill att budgetanalyser 
alltid ska finnas med i samband med att beslut ska fattas om investeringar. Den kommande 
planerade överdäckningen av Värmdöleden har t ex ännu inte kostnadsberäknats innan 
ärendet har presenterats för politikerna för beslut. Nackalistan vill inte säga Ja till något 
beslut om inte en realistisk ekonomisk beräkning presenteras.”  
 
- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2016/215 

Nacka kommuns inköpsprocess 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar information till protokollet om inköpsfunktionens utveckling i 
Nacka kommun med tillägget att kommunstyrelsen/utskott ska ta ställning till 
förfrågningsunderlaget i ärenden där kommunstyrelsen/utskott ska fatta tilldelningsbeslut. 
 

Ärende 
I dagsläget finns en väl fungerande inköpsfunktion som har utvecklats de senaste åren. Det 
finns ett behov av att fortsätta utveckla inköpsfunktionen när kommunen växer och bygger 
stad. Följande områden har identifierats där utveckling av inköpsfunktionen kommer ske 
åren 2016-2018: 
 
1. Strategier, mål, uppföljning och rapportering 
2. Kategoristyrning 
3. Personal, Organisation och kompetens 
4. Processer, rutiner och flöden (P2P) 
5. Policys, regler och riktlinjer 
6. E-Handel 
7. Miljö och socialt ansvarstagande 
8. Systemstöd 
 
Inköpsenheten prioriterar och tidsätter sedan januari 2016 alla inköpsprojekt i en 
upphandlingsplan. Detta för att för att få en bättre styrning och kontroll samt säkerställa att 
rätt projekt prioriteras samt att uppföljning sker löpande av de olika inköpsprojekten.  
 
Den utvecklade inköpsprocessen som har börjat implementeras omfattar delprocesserna 
behovsanalysprocess, marknadsanalysprocess, upphandlingsprocess, leveransprocess 
och uppföljningsprocess. 
 
Ett arbete har också påbörjats med att tydliggöra roller och ansvar i inköpsprocessen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 50 
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Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 8 april 2016 
Utveckling av Inköpsfunktionen 
Nackas Inköpsprocess inklusive roller och ansvar i Inköpsprocessen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 49 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar information till protokollet om inköpsfunktionens utveckling i 
Nacka kommun med tillägget att kommunstyrelsen/utskott ska ta ställning till 
förfrågningsunderlaget i ärenden där kommunstyrelsen/utskott ska fatta tilldelningsbeslut. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Socialdemokraterna har länge krävt att innehållet i upphandlingsunderlaget ska bli ett 
politiskt beslut. Efter samtal på utskottsmötet kom vi alla fram till att KS eller dess utskott 
ska fatta beslut om upphandlingsunderlaget åtminstone när besluten ska fattas av KS eller 
dess utskott. Äntligen. Detta är ett steg framåt. Det är också viktigt att uppdatera 
policydokument med för vår tid relevanta krav som uppfyller kvalitet och leder till frihet, 
exempelvis krav på kollektivavtal, vitajobbmodellen och fair trade-policy.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Den modell som hittills arbetats efter i Nacka har inneburit att när Kommunstyrelsen tagit 
tilldelningsbeslut i upphandlingar så har ändå förfrågningsunderlaget varit givet, dvs inte 
varit uppe för beslut i KS. Det har i praktiken gjort att KS-besluten varit helt meningslösa, i 
praktiken har det inte funnits någon som helst möjlighet att ta ett annat beslut än det som 
föreslagits.  
Vänsterpartiet har länge hävdat, och markerat vid tilldelningsbeslut, att vi krävt att också få 
ta ställning till förfrågningsunderlaget. Den process som presenterades i det i övrigt 
utmärkta dokumentet om inköpsprocessen saknade även nu att KS ska ta beslut om 
förfrågningsunderlag i de fall sedan tilldelningsbeslutet ska tas av KS. Dessbättre fick vi nu 
för första gången medhåll även från alliansmajoriteten om detta vilket nu kommer att 
skrivas in i processbeskrivningen. Detta ser vi på med stor tillfredsställelse.” 
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Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan håller med övriga oppositionspartier som vid sammanträdet förde fram att det 
är viktigt att politiken får vara med redan då förfrågningsunderlaget ska utformas.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är bra att det äntligen blir förändrade regler så att vi politiker får vara med och ta 
ställning till utformningen av själva förfrågningsunderlagen inför större upphandlingar. 
Som det är idag har vi i realiteten ingen möjlighet att påverka upphandlingsbesluten 
eftersom vi måste ”välja” de leverantörer som har fått högst poäng enligt 
förfrågningsunderlagen.” 
 
- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2016/249-004 

Dokumenthanteringsplaner för Välfärd skola 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagna dokumenthanteringsplaner för kommunala förskolor, 
skolor och barn- och elevhälsan enligt bilagor till tjänsteskrivelsen.  
 

Ärende 
Dokumenthanteringsplaner styr flödet av allmänna handlingar och anger vad som får 
gallras, när detta ska ske, vad som ska bevaras för framtiden och rutiner för hantering av 
handlingarna.  
 
För att förenkla möjligheten att uppdatera planerna och skapa förutsättningar för en 
enhetlig dokumenthantering och arkivering har en gemensam dokumenthanteringsplan för 
samtliga kommunala förskolor och en gemensam dokumenthanteringsplan för samtliga 
kommunala skolor tagits fram. I samband med detta arbete har även en översyn av Barn- 
och elevhälsans dokumenthanteringsplan gjorts.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 26 april 2016 § 18 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 
Dokumenthanteringsplan för kommunala förskolor, upprättad 2016-03-22 
Dokumenthanteringsplan för kommunal förskoleklass, grundskola, fritidshem och 
gymnasium, upprättad 2016-03-22 
Dokumenthanteringsplan för Barn- och elevhälsan, upprättad 2016-03-22 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 26 april 2016 § 18 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslagna dokumenthanteringsplaner för kommunala förskolor, 
skolor och barn- och elevhälsan enligt bilagor till tjänsteskrivelsen.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 160 Dnr KFKS 2016/301 

Revidering av verksamhetsområde för vatten, spillvatten 
och dagvatten i Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och spillvatten 
samt i förekommande fall dagvatten i områdena Stensö Udde, Ältaberg, Södra Hedvigslund 
och Norra Skogsö, enligt tjänsteskrivelsens bilagor 1-5. 

Ärende 
De senaste förändringarna av verksamhetsområdet för vatten och spillvatten gjordes 2011 
och 2013 tillkom också verksamhetsområde för dagvatten i och med den genomgripande 
taxeöversyn som då genomfördes. Sedan dess har ett antal antagna detaljplaner avancerat i 
genomförandet så att va- verksamhetsområdet behöver kompletteras. De områden som 
omfattas av kompletteringen är Stensö Udde, Ältaberg, Södra Hedvigslund och Norra 
Skogsö.   

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 56 
VA- och avfallsenhetens tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 
Förteckning tillkommande fastigheter 
Kartbilaga Stensö Udde 
Kartbilaga Ältaberg 
Kartbilaga Södra Hedvigslund 
Kartbilaga Norr Skogsö   
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 56 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar utvidgning av verksamhetsområdet för vatten och spillvatten 
samt i förekommande fall dagvatten i områdena Stensö Udde, Ältaberg, Södra Hedvigslund 
och Norra Skogsö, enligt tjänsteskrivelsens bilagor 1-5. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2014/785-140 

Handlingsplan för att genomföra näringslivsstrategin 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar handlingsplanen för att genomföra näringslivsstrategin till 
protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen fastställde den 15 juni 2015 en näringslivsstrategi för Nacka kommun. 
Beslutet om en näringslivsstrategi var en naturlig konsekvens av den kraftfulla tillväxt som 
kommunen kommer att ha under de närmaste 15 åren. Beslut fattades också att ta fram en 
handlingsplan som syftade till att konkretisera strategin och med ett kortare tidsperspektiv 
identifiera viktiga aktiviteter samt bryta ner strategin i delmål som kan följas upp. De 
aktiviteter som identifierats i bifogade handlingsplan rör områden där många andra 
nämnder, förutom kommunstyrelsen, är ansvariga. Det är i det fortsatta arbetet viktigt att 
alla berörda nämnder fortlöpande identifierar områden som behöver utvecklas för att skapa 
bättre förutsättningar för utveckling och tillväxt inom det lokala näringslivet i Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 57 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2016 
Handlingsplan Näringsliv 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 §  
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Khashayar 
Farmanbar (S), Tobias Nässén (M), Sidney Holm (MP) och Gunilla Grudevall Sten (L), 
bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Liksom i en annan framstående miljökommun, Växjö, borde också miljöambitioner finnas 
med i Nackas strategi nu när miljömålen ska tas. Ska det bli den framgång som Nackalistan 
hoppas så krävs det en stor förankring bland invånarna och inte minst hos Nackas företag. 
Speciellt medelstora och mindre företag behöver få ökade kunskaper om de globala och 
lokala miljömålen. Att inkludera dem i sina verksamhetsplaner och i sitt styrelsearbete 
borde vara en utmaning för näringslivsstrategin.  Sverige ligger efter många andra länder i 
Europa vad gäller miljöförankring bland mindre och medelstora företag.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi i Centerpartiet ser näringslivsfrågorna som mycket viktiga här i Nacka kommun och vi 
tycker det är bra att denna handlingsplan för att genomföra näringslivsstrategin nu 
fastställs. Från Centerpartiet är vi extra glada att vi även värnar våra småföretagare och till 
exempel kommer verka för att skapa förutsättningar för upphandlingar där även små 
företag kan delta.”  
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är glädjande att en del av socialdemokraternas företags- och entreprenörsvänliga 
förslag som tidigare avslagits av moderatmajoriteten nu återfinns i denna handlingsplan, 
exempelvis satsning på entreprenörskap och småföretagare. Det är också positivt att den S-
ledda regeringens politik skapar förutsättningar för exempelvis bättre matchning mellan 
arbetssökande och företag som tas upp i planen.” 
 
- - - - - 
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§ 162 Dnr KFKS 2016/291 

Volontär i Nacka år 2015, verksamhetsrapport 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om verksamheten volontär i Nacka 2015 samt 
noterar att uppdraget för volontär i Nacka kommer att ses över inför år 2017. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har sedan 2007 finansierat volontärverksamhet med 800 000 kr per år. 
Uppdraget genomförs inom välfärd samhällsservice. 
 
Fokus för volontär i Nacka har under år 2015 legat på integration av nyanlända. I samband 
med flyktingströmmen har volontärkoordinatorn främst fokuserat på insatser kring 
mottagandet av människor på flykt. Det har funnits ett stort intresse av att vara volontär 
under hösten. Koordinatorns roll och stora utmaning under denna period har varit att 
stötta, fånga in och kanalisera det stora engagemanget kring Nobelberget och Nacka 
kommuns evakueringsboende. Förutom nära arbete med civilsamhället aktörer sker 
samverkan inom kommunen, exempelvis med arbets- och företagsenheten, 
ensamkommande flyktingbarn inom individ och familjeomsorgen samt 
överförmyndarenheten.  
 
Uppdragsbeskrivningen för volontär i Nacka har inte uppdaterats sedan uppdraget 
påbörjades. Välfärd samhällsservice uttrycker att verksamheten vill ha en tydligare 
uppdragsbeskrivning av vad som förväntas av uppdraget och vad kommunstyrelsen vill 
med civilsamhället och volontärarbetet. Nya faktorer och trender i omvärlden samt en 
tydligare uttryckt vilja i de nya övergripande målen samt i mål och budget skapar också 
behov att se över uppdragets innehåll och beskrivning. Detta arbete kommer att påbörjas 
under våren 2016 och beskrivas i mål och budget för 2017.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 58 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 10 april 2016 
Volontär i Nacka, året som gått 2015 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 58 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen noterar informationen om verksamheten volontär i Nacka 2015 samt 
noterar att uppdraget för volontär i Nacka kommer att ses över inför år 2017. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi ställer oss positiva till tjänsten som volontärsamordnare i Nacka. Det är bra och viktigt 
med en samordningstjänst för volontärverksamheten men innan den permanentas behövs 
ett förtydligande kring samordning med kommunens resurser göras. Det finns annars en 
risk att verksamheterna bygger enbart på frivillighet, vilket är olyckligt. Vi behöver 
säkerställa att kommunen tar ansvar och aktivt bidrar innan det permanentas.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Denna verksamhetsrapport visar på det otroliga arbete och mervärde som en person 
bidragit till under 2015. Miljöpartiet har i samband med vår egen budget för 2016 valt att 
lägga ytterligare medel till denna verksamhet för att ge fler personer att på kommunens 
uppdrag än medvetet stötta civilsamhället och dess aktörer.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Den viktiga volontärverksamheten, som har bedrivits under detta och föregående år i en 
tid då många flyktingar har kommmit till Nacka, behöver fortsätta. För att det ska få 
kontinuitet och stadga behövs att man har en samordnande och ansvarig person som kan 
hålla ihop verksamheten. Uppdragsbeskrivningen kan säkert behöva uppdateras och ses 
över.” 
 
- - - - - 
  



 
48 (77) 

 9 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 163 Dnr KFKS 2015/866-040 

Frågor inför beslut om bolagisering av VA och 
avfallshantering 
Yttrande till revisorerna 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsskrivelse 
”Frågor inför beslut om bolagisering av VA och avfallshantering”. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade på sitt sammanträde den 4 april 2016 att föreslå 
kommunfullmäktige att bilda ett VA-bolag. Kommunfullmäktige behandlar ärendet den 18 
april 2016. De förtroendevalda revisorerna har inkommit med en revisionsskrivelse med 
fyra frågeställningar inför beslutet att bilda ett VA-bolag. 
 
Frågeställningarna från revisorerna rör exempelvis överlåtelseavtal, fastställande av taxor, 
redovisning av verksamheter samt finansiering. I det föreslagna ägardirektivet behandlas 
flera av frågeställningarna. I det överlåtelseavtal som kommer att tas fram mellan Nacka 
kommun och VA-bolaget fastställs även värden på de tillgångar som bolaget tar över och 
det exakta lånebeloppet som bolaget behöver för att finansiera sin verksamhet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 59 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 april 2016 
Förslag till yttrande till revisorerna 
Revisionsskrivelse 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 59 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över revisionsskrivelse 
”Frågor inför beslut om bolagisering av VA och avfallshantering”. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det är djupt olyckligt att revisorernas skrivelse om detta ärende inte behandlades innan 
beslut i ärendet fattades, utan bara bifogades som en anmälan. Vi socialdemokrater har i 
grunden en positiv inställning till detta bolagsbildande då det underlättar välbehövlig 
samverkan över kommungränserna med grannkommunernas VA-bolag, samt att det kan ge 
bättre möjlighet till finansiell uppföljning av VA-kollektivets kostnader och intäkter. Vidare 
är det högst rimligt av samordningsskäl att VA-verksamheten och avfallsverksamheten 
sköts i samma bolag.” 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) lät anteckna följande. 
 
”Liberalerna finner det högst anmärkningsvärt, att denna skrivelse med svar på revisorernas 
frågor, inte var besvarad och inte fanns med i handlingarna vid beslutet att bilda 
kommunalt VA -bolag.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan instämmer i kritiken från Liberalerna vad gäller att de viktiga frågorna som nu 
presenteras i handlingen, borde ha funnits med i underlaget inför beslut. För att 
demokratin ska fungera på ett tänkt sätt så ska inga viktiga fakta eller frågor gömmas undan 
som det tydligen har gjorts i detta fall. Om de hade funnits med så hade beslutet kunnat bli 
annorlunda.” 
 
- - - - - 
  



 
50 (77) 

 9 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 164 Dnr KFKS 2016/121-511 

Nacka kommuns synpunkter avseende 
trafikförändringar i SL – trafiken 2016/2017 (T17) 
Yttrande till Stockholm läns landsting 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända trafikenhetens förslag till 
yttrande. 
 

Ärende 

Nacka kommun har fått en remiss från trafikförvaltningen inom Stockholms läns landsting 
angående förändringar i busstrafiken som landstinget avser att genomföra från och med 
december 2016.  I förslaget till yttrande föreslås Nacka framföra att det kollektivtrafiknät 
som finns i dag bör förstärkas och tillföras mer resurser. Befolknings- och 
arbetsplatstillväxten är kraftig och ombyggnaden av Slussen med försämringar för 
Saltsjöbanans resenärer aktualiserar frågan än mer.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 60 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 13 april 2016 
Trafikenhetens förslag till yttrande 
Trafikförvaltningens förslag på trafikförändringar i SL-trafiken december 2016.   
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 60 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att som svar på remissen översända trafikenhetens förslag till 
yttrande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 165 Dnr KFKS 2016/69-177 

SOU 2014:78 - Ersättning för s.k. dold mervärdesskatt 
vid upphandling av luftburen ambulanssjukvård och SOU 
2015:93 - Översyn av ersättning till kommuner och 
landsting för s.k. dold mervärdesskatt 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över ”Betänkande Ersättning för s.k. dold 
mervärdesskatt” SOU 2015:93 och avstår från att lämna yttrande över betänkande 
Ersättning för s.k. dold mervärdesskatt vid upphandling av luftburen ambulanssjukvård 
(SOU 2014:78). 
 
Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Ärende 
Finansdepartementet har begärt in remissvar i rubricerat ärende. I den bilagda skrivelsen 
har remissen avslagits eftersom det innebär negativa konsekvenser för Nacka kommun. För 
kommunen innebär förslaget en minskad momsersättning mot nuvarande nivå med 20 
mnkr räknat på 2015 års siffror.  
 
Vad gäller ambulanssjukvård har inget yttrande avgivits eftersom verksamheten inte bedrivs 
av kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 61 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 augusti 2016 
Förslag till yttrande till finansdepartementet 
Betänkande SOU 2015:93 och 2015:78 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 61 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över ”Betänkande Ersättning för s.k. dold 
mervärdesskatt” SOU 2015:93 och avstår från att lämna yttrande över betänkande 
Ersättning för s.k. dold mervärdesskatt vid upphandling av luftburen ambulanssjukvård 
(SOU 2014:78). 
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Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade med instämmande av Rolf Wasteson (V) och Sidney 
Holm (MP), att följande yttrande ska antas. 
 
”Nacka kommun tackar för att vi har beretts möjligheten att yttra sig över betänkandena 
gällande dold mervärdesskatt. Angående remiss om ambulanssjukvård så berörs inte Nacka 
kommun som därför avstår från att lämna yttrande. 
När det gäller betänkandet Översyn av ersättning till kommuner och landsting för s.k. dold 
mervärdesskatt (SOU 2015:93) tillstyrker kommunen betänkandets förslag.” 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
Gunilla Grudevall Stens yrkande.  
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit kritiska till att privata anordnare har fått en högre ersättning 
inom ramen för kundvalen än den kommunala produktionen. Ersättningen har 
schablonmässigt satts till 6% vilket ska kompensera att de privata företagen betalar moms 
vilket inte kommunen gör. Även om kostnaden har varit neutral för kommunen i och med 
att beloppet har kunnat återkrävas från staten så har det fullständigt förvridit den förment 
så viktiga konkurrensneutraliteten.  
Vänsterpartiet är ju i grunden kritisk till kundvalet och konkurrensutsättningen men om 
den nu ändå förekommer så måste det ske på för kommunens egen verksamhet sjysta 
villkor. Det enda rimliga vore en för varje verksamhet speciell ersättning som motsvarar 
vad de privata företagen verkligen betalar i moms, något som kraftigt varierar mellan 
verksamheter där personalkostnaderna står för huvuddelen av kostnaderna eller om där 
finns en större andel momsbelagda varor/tjänster som anordnarna betalar. Tidigare 
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värderingar har gjorts som visat på att rimliga nivåer oftast kan ligga i intervallet 2,5-3,5%, 
inte 6%. Genom den höga ersättningen överkompenseras alltså de privata anordnarna med 
i storleksordningen 3%. 
Ärendet går ut på att förslaget från Finansdepartementet är att maxbeloppet nu ska 
minskas till 5%. Det är bra att beloppet nu sänks även om de privat anordnarna i de allra 
flesta fall även fortsättningsvis kommer att överkompenseras. Vi vill fortfarande att Nacka 
sänker momskompensationen till lägre belopp, 2,5-3,5 %.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan anser att så stor konkurrensneutralitet ska råda mellan offentliga och privata 
aktörer inom alla produktionsverksamheter.” 
 
- - - - - 
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§ 166 Dnr KFKS 2010/124-373 

Markförläggning av 130kV-ledningar mellan 
Telegrafberget och Björknäs/Björknäs och Myrsjön 
Yttrande till Energimarknadsinspektionen 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 

Ärende 
Vattenfall har översänt förslag till nya markförlagda ledningar i Nacka kommun och 
sjökabel till Lidingö för yttrande över ansökan om nätkoncession. De markförlagda 
ledningarna föreslås på sträckorna mellan Telegrafberget och nätstation Björknäs samt 
mellan nätstation Björknäs och Myrsjön. När ledningarna är tagna i drift kan befintliga 
luftledningar och befintlig sjökabel på sträckan tas bort. Sträckningsstudier har utförts 
sedan 2011 i dialog med Nacka kommun. I den bifogade ansökan och dess 
Miljökonsekvensbeskrivningen presenteras valt förslag. Det är mycket positivt att de 
aktuella ledningarna blir markförlagda och att befintliga luftledningar kan tas bort. 
Synpunkter på vissa detaljer redovisas i bilagt yttrande.  

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 47 
Enheten för strategisk stadsutvecklings och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 
mars 2016 
Förslag till yttrande 
Remiss, Energimarknadsinspektionen januari 2016 
Ansökan om nätkoncession, Vattenfall maj 2014 
Miljökonsekvensbeskrivning, MKB, Vattenfall april 2014 
MKB, Koncessionskarta, Vattenfall maj 2014 
Teknisk beskrivning, Vattenfall maj 2014 
Samrådsredogörelse, Vattenfall maj 2014 
Samrådsunderlag, Vattenfall juni 2013 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 47 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
- - - - - 
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§ 167 Dnr KFKS 2016/228-212 

Uppföljning av översiktsplanens strategier 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Enligt översiktsplanen för Nacka kommun, antagen i juni 2012, ska underlag uppdateras 
kontinuerligt när ny statistik blir tillgänglig och när nya prognoser och inventeringar görs. 
I samband med årsbokslutet ska en uppföljning och redovisning av läget vad gäller 
översiktsplanens mål och åtgärder göras. 
 
De mål som anges i översiktsplanens sex utmaningar och målområden är till stor del av så 
långsiktig karaktär att en meningsfull uppföljning inte kan göras efter de knappt fyra år som 
översiktsplanen funnits. Frågan om uppdatering och komplettering av målen behandlas i 
den aktualitetsprövning av översiktsplanen som görs under våren 2016. En uppföljning av 
åtgärderna i översiktsplanens fyra strategier redovisas i det bilagda dokumentet. 
 
Tidigare år har en uppdaterad version av översiktsplanens underlag gjorts i december 
månad. I och med att en aktualitetsprövning av översiktsplanen nu görs, är det lämpligare 
att istället uppdatera underlaget i samband med den revidering av översiktsplanen som 
följer på aktualitetsprövningen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 52 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 29 mars 2016 
Uppföljning av översiktsplanens strategier 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 52 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
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Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall till 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Rolf Wastesons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Att en uppföljning inte har gjorts därför att det inte är meningsfullt efter knappt fyra år 
verkar mycket märkligt. Meningsfullt för vem, kan man fråga sig. Kommunen 
marknadsförde översiktsplanens resultat mycket stort och de invånare som engagerade sig i 
det, liksom säkert en del politiker, vill säkert kunna följa utvecklingen och få uppföljningar i 
form av delrapporter som visar hur långt man har kommit. Min aning är att anledningen till 
att detta inte har gjorts, snarare handlar om att man inte har haft tillräckligt med tid och 
personal för att kunna hinna med bland alla framstressade byggplaner.” 
 
Khashayar Farmanbar (S), Rolf Wasteson (V) och Sidney Holm (MP) lät gemensamt 
anteckna följande. 
 
”Nackas översiktsplan från 2012 har ett övergripande mål som är uttryckt som ”Nacka 
hållbar kommun”. Hållbarhet tolkas som en kombination av de tre hållbarhetsmåtten 
ekonomisk, ekologisk och social hållbarhet. I den uppföljning som nu görs fyra år efter det 
att översiktsplanen antogs saknas en uppföljning av dessa mål och framför allt gäller det 
den sociala hållbarheten. Nacka är enligt SCB en av landets mest segregerade kommuner 
och en långsiktig förutsättning för social hållbarhet är att det förändras. Det är bara när 
Nacka inte längre är en segregerad kommun som Nacka blir EN kommun, en kommun för 
alla dess invånare på lika villkor. Segregation kan i längden leda till att samhället inte håller 
samman. Hur har Nacka under de gångna fyra åren arbetat med att minska segregationen 
inom ramen för översiktsplanen? Segregation har många aspekter men en mycket påtaglig 
är tillgången till bostäder till priser som alla har råd med och särskilt då hyresbostäder. Det 
är mått som enkelt skulle kunna följas upp. 
 
Även de två andra hållbarhetsmåtten förtjänar att följas upp. Ekologisk hållbarhet är idag 
mer självklar och där har Nacka nyligen antagit ett miljöprogram som i sig ska följas upp. 
Relationen till översiktsplanen är här självklar och ett av avsnitten i uppföljningen anknyter 
till den ekologiska hållbarheten. Fler viktiga aspekter av ekologisk hållbarhet berörs dock 
inte. Det gäller t ex klimatperspektivet och energieffektivitet.” 
 
- - - - - 
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§ 168 Dnr KFKS 2016/248 

Mark-, bostads- och lokalförsörjningsplaneringen för 
åren 2016-2030 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om rapportering av mark-, bostads- och 
lokalförsörjningsplaneringen för år 2016-2030 till protokollet. Ekonomiska konsekvenser 
och prioriteringar behandlas i samband med beslut om mål och budget 2017-2019. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att kommande redovisning ska kompletteras med dels när 
under året det är bäst lämpat att göra redovisningen så att den kan bygga på så färska 
prognoser som möjligt, och dels att ärendet innehåller en uppföljning av föregående års 
plan, särskilt avseende de kortsiktiga lokalbehoven. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att säkerställa en strategisk planering 
av mark-, bostads- och lokalförsörjning.  
 
Försörjningsplaneringen för år 2016-2030 redovisar förslag på lösningar till de av 
nämnderna redovisade behoven, inkluderat nya och befintliga anläggningar. För de 
lösningar av nya anläggningar, bostäder och lokaler, samt utveckling och underhåll av 
befintliga anläggningar som framgår i försörjningsplaneneringen uppgår 
investeringsmängden till cirka 11 (8,6) miljarder kronor för åren 2016-2030. 
Investeringsvolymen avser Nacka kommun som helhet, oavsett vem som är fastighetsägare 
och byggherre, och är indikativ. En mycket översiktlig och indikativ bedömning är att 
kommunens egna investeringar kan utgöra i storleksordningen 30 %, +/-10 % av detta, 
vilket i genomsnitt skulle motsvara 300 mnkr/år. Volymen bygger på befolkningsprognos 
augusti månad 2015, nämndernas behovsbild och antagande om nyckeltal och 
riktkostnader.  
 
Till detta sammanträde justerades tjänsteskrivelsen den 6 april 2016, på sidan 4 stycke 1 och 
2, då styckena innehöll ej korrekta uppgifter. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 april 2016, reviderad den 19 april 2016 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 56 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Hans 
Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), Cathrin Bergenstråhle (M) och Tobias Nässén (M) bifall 
till stadsutvecklingsutskottets förslag med det tillägg att ärendet till kommande redovisning 
ska kompletteras med dels när under året det är bäst lämpat att göra redovisningen så att 
den kan bygga på så färska prognoser som möjligt, och dels att ärendet innehåller en 
uppföljning av föregående års plan, särskilt avseende de kortsiktiga lokalbehoven. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Detta ärende är en plan för anläggningar, lokaler och bostäder. Det är positivt eftersom 
man i hög grad behöver ha koll på läget för den kraftiga kommande 
befolkningsexpansionen som väntar och därmed behov av lokaler. Ett intresse som inte 
finns beskrivet är det stora behovet av musiklokaler för de många musikskolorna som finns 
i kommunen. Detta behov är i nuvarande läget inte tillgodosett och med en framtida 
ökning av elever behövs det ännu mer. Lokalerna behöver vara ändamålsenliga och inte 
vilka rum som helst. På samma sätt som olika sporter behöver ändamålsenliga 
förutsättningar. Även här så finns det stora bristområden som t ex fotbollsplaner.”  
 
- - - - - 
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§ 169 Dnr KFKS 2016/255 

Justering av köpebrev med Rikshem Skolfastigheter AB 
för fastigheterna Igelboda 23:9 och 46:5, Neglinge skola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att köpebrevet för fastigheterna Igelboda 23:9 och Igelboda 
46:5 i Igelboda som såldes till Rikshem Skolfastigheter AB i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut av den 15 december 2014 annulleras och ersätts med två nya 
köpebrev, ett för respektive fastighet. 
 

Ärende 
I december 2014 beslutade kommunfullmäktige i Nacka kommun att sälja 38 fastigheter till 
Rikshem Skolfastigheter AB (”Rikshem”), däribland fastigheterna Igelboda 23:9 norr om 
Valhallavägen och Igelboda 46:5 söder om Valhallavägen i Igelboda (Neglinge skola). 

 
 

I samband med försäljningen upprättades ett gemensamt köpebrev om 48,1 miljoner 
kronor för dessa fastigheter. Anledningen härtill är att Neglinge skola inom kommunens 
fastighetsbestånd betraktades som ett förvaltningsobjekt med skolans huvudbyggnad på 
fastigheten Igelboda 23:9 och med gymnastiksal och matsal samt en paviljong för 
undervisningsändamål på fastigheten Igelboda 46:5. 
 
Rikshem har nu återkommit med önskemål om att det upprättas två separata köpebrev för 
dessa fastigheter i stället för ett gemensamt. I syfte att Rikshem ska kunna fullborda 
pågående fastighetsbildningar och lagfartsansökningar och därmed fullborda 
fastighetsköpet, föreslås att kommunstyrelsen beslutar att annullera det gemensamma 
köpebrevet, bilaga 1, och att det upprättas två separata köpebrev för fastigheterna.    
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 59 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 5 april 2016 
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Befintligt köpebrev för fastigheterna Igelboda 23:9 och Igelboda 46:5 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 59 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att köpebrevet för fastigheterna Igelboda 23:9 och Igelboda 
46:5 i Igelboda som såldes till Rikshem Skolfastigheter AB i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut av den 15 december 2014 annulleras och ersätts med två nya 
köpebrev, ett för respektive fastighet. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp inte 
deltar i beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att han inte deltar i beslutet. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V) lät gemensamt anteckna följande.  
 
”Ärenden om att dela upp dessa inköp torde inte innebära några konstigheter. Vi har 
förhört oss om och fått informationen på KSSU om orsaken bakom denna justering. Ett 
köp som har gjorts av en skola och dess idrottslokal ska nu istället delas upp i två köpebrev. 
Vi har undrat om motivet för ny ägaren är att det ska bli ändring i verksamheten, 
exempelvis att idrottslokalen ska omvandlas till något annat. På mötet med 
kommunstyrelsens utskott fick vi svaret att anledningen enbart är tekniskt. Därmed har vi 
inga invändningar mot själva justeringen. Dock var vi inte för den kortsiktiga affären som 
fråntar oss strategiskt inflytande över möjlighet att driva välfärdsverksamhet och i 
konsekvens med vårt ställningstagande medverkar vi inte i detta beslut.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Bakgrunden till att det nu behövs två köpebrev istället för ett är något dunkelt. 
Nackalistan var emot försäljningen av kommunens fastigheter till Rikshem på det sätt som 
gjordes och deltar mot bakgrund av detta inte i detta beslut.”  
 
- - - - - 
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§ 170 Dnr KFKS 2016/268 

Uppföljning fastighetsöverlåtelse Rikshem 
Informationsärende  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Den 15 december 2014 beslutade kommunfullmäktige att Nacka kommun skulle ingå avtal 
om överlåtelse av fastigheter till Rikshem Skolfastigheter AB (”Rikshem”).  
 
Förevarande informationsärende redogör för erfarenheter och synpunkter från 
fastighetsöverlåtelsen till Rikshem så som erfarenheter från försäljningsprocess, 
beslutsprocess, uppföljning av åtaganden i fastighetsöverlåtelseavtalet, garantiåtaganden 
och erfarenheter från förvaltningsperspektiv – hyresgästernas synpunkter och 
lokalenhetens reflektioner.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 60 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 april 2016 reviderad den 2 maj 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 60 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att ärendet, till kommunstyrelsens 
sammanträde, skull kompletteras med de slutsatser som kan dras av den genomförda 
uppföljningen.  
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V) lät gemensamt anteckna följande.  
”Kommunen har aldrig varit någon briljant förvaltare av verksamhetslokaler. Detta har vi 
påpekat många gånger, exempelvis när det gäller renoveringsbehovet, underhåll och även 
hyror. Istället för att anlita en förvaltare eller bättra på detta valde moderatmajoriteten 
massutförsäljning och därmed kraftigt minskade möjligheter till strategisk styrning över 
tiden. En av anledningarna till en sådan "sale- & leaseback"-affär - liknanden den som 
SAAB Cars gjorde innan sin konkurs - antas vara att en ny ägare också kan innebära bättre 
förvaltning. Det var åtminstone en av de positiva sidor som vi såg med denna affär. Därför 
är vi förvånade och långsiktigt oroade över det svala omdömet som våra verksamheter ger 
Rikshem.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan var emot försäljningen av kommunens fastigheter till Rikshem på det sätt som 
gjordes där brister i underhåll vad gäller den kommunala skötseln av fastigheter var en 
bidragande anledning. Med en ny verksamhet skulle detta förbättras och ytterligare 
professionaliseras. Det återstår att se om resultatet blir på det sättet. Det är märkligt att 
majoriteten medger att man på så många år inte har fått till en förbättring av fastigheternas 
underhåll utan att man känner behov av att sälja dem för att bli av med problemet.”  
 
- - - - - 
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§ 171 Dnr KFKS 2016/269 

Inriktning och tillvägagångssätt för försäljningsuppdrag - 
fastighetsöverlåtelse 

Beslut 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram underlag för 
fastighetsförsäljning med utgångspunkt i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse av den 6 
april 2016. 
 

Ärende 
I ärendet om mål och budget 2016-2018 för Nacka kommun som beslutades av 
kommunfullmäktige den 16 november 2015 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen i 
uppdrag att under 2016 återkomma med förslag på ytterligare fastighetsförsäljning i syfte 
att klara kommande investeringar med en bibehållen rimlig nivå på låneskulden.  
 
I detta ärende redogörs för inriktning och tillvägagångssätt inför aktuellt 
fastighetsförsäljningsuppdrag och ett eventuellt kommande beslut om fastighetsförsäljning. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 61 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 april 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 61 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram underlag för 
fastighetsförsäljning med utgångspunkt i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse av den 6 
april 2016. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), Christina 
Ståldal (NL) och Rolf Wasteson (V) att ärendet skulle avslås.  
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Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars avslagsyrkande beslutade kommunstyrelsen i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig, för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp, 
mot beslutet. 
 
Sidney Holm (MP) reserverade sig, för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp, mot beslutet. 
 
Rolf Wasteson (V) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S), Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V) lät gemensamt 
anteckna följande. 
 
”Detta försäljningsuppdrag har sin grund i Alliansens budget för kommunen. Varken 
Socialdemokraterna, Miljöpartiet eller Vänsterpartiet föreslog ytterligare "sale & leasback" 
inom kommunens fastighetsbestånd i sina respektive budgetar. Oavsett inställning till att 
sälja mark, är det klokt för en kommun av Nackas storlek att behålla rådighet över sina 
samhälls- och verksamhetslokaler. Sett till Riksbankens bedömning av räntans utveckling 
de kommande åren är det också en ekonomiskt bättre affär att inte sälja ut fastigheter man 
ändå tänker hyra tillbaka. Att behålla rådigheten för dessa fastigheter ger också kommunen 
bättre strategiskt svängrum, och gör det lättare att verkar för att bli bäst på att vara 
kommun.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Detta ärende är en konsekvens av en hastig utbyggnadstakt och avtal där de ekonomiska 
konsekvenserna och analyserna inte är fullständiga. Nackalistan har motsatt sig det och 
kommer att fortsätta att göra så och reserverar sig mot förslaget till beslut.”  
 
- - - - - 
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§ 172 Dnr KFKS 2015/304-224 

Inriktningsbeslut Nacka C bussterminal, överdäckning, 
trafikplatser 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 
 

1. Den fortsatta planeringen i Centrala Nacka ska utgå ifrån att trafikplats 
Kvarnholmen och trafikplats Skvaltan byggs ut till fullständiga trafikplatser samt att 
trafikplats Nacka C stängs. Vidare ska planeringen utgå från en överdäckning och 
bussterminal i enlighet med förslaget i promemorian ”Förstudie bussterminal och 
överdäckning i Nacka stad”.  

 
2. En förutsättning för projekten är att avtal tecknas med Stockholms läns landsting 

och Trafikverket. Kommunstyrelsen noterar att de samlade kostnaderna för Nacka 
kommun, landstinget och Trafikverket för den studerade lösningen har bedömts till 
cirka 2000-2300 miljoner kronor. 

 

Ärende 
I september 2015 antogs en startpromemoria för förstudie och överdäckning av 
Värmdöleden och bussterminal inom planprogrammet för Centrala Nacka. Inom ramen för 
förstudien ska enligt startpromemorian även en åtgärdsvalsstudie (ÅVS) om samordnad 
trafikplanering i Centrala Nacka utföras.  
 
I förstudien föreslås att länsväg 222 norr om Nacka Forum flyttas norrut och överdäckas. 
Bussterminalen placeras i 222:ans nuvarande läge intill den nya tunnelbaneuppgången. I 
åtgärdsvalsstudien rekommenderas att trafikplats Kvarnholmen och trafikplats Skvaltan 
byggs ut till fullständiga trafikplatser samt att trafikplats Nacka stängs.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 62 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 mars 2016 
Åtgärdsvalsstudie samordnad trafikplanering i centrala Nacka 
Förstudie bussterminal och överdäckning 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 62 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

1. Den fortsatta planeringen i Centrala Nacka ska utgå ifrån att trafikplats 
Kvarnholmen och trafikplats Skvaltan byggs ut till fullständiga trafikplatser samt att 
trafikplats Nacka C stängs. Vidare ska planeringen utgå från en överdäckning och 
bussterminal i enlighet med förslaget i promemorian ”Förstudie bussterminal och 
överdäckning i Nacka stad”.  

2. En förutsättning för projekten är att avtal tecknas med Stockholms läns landsting 
och Trafikverket. Kommunstyrelsen noterar att de samlade kostnaderna för Nacka 
kommun, landstinget och Trafikverket för den studerade lösningen har bedömts till 
cirka 2000-2300 miljoner kronor. 

 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Hans 
Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V) och Gunilla 
Grudevall Sten (L), bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
Christina Ståldal (NL) meddelade att hon inte deltar i beslutet.  
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Att överdäcka motorvägen vid Nacka Forum, blivande Nacka stad, är en viktig 
miljöförbättrande åtgärd. Det skapar möjligheter att anlägga en fin och intressant park med 
mötesplatser ovanpå vägen. Och nya bostäder/butiker kan byggas utmed sidorna. En 
överdäckning minskar både buller och partikelutsläpp. I framtiden ser vi gärna en 
förlängning av överdäckningen västerut.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det finns saker vi är oense om i kommunen men när det gäller överdäckningen är vi 
överens. Överdäckningen är bra. Den ger bostäder, kontor och verksamheter och 
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framförallt ökad livskvalitet för Nackaborna. Vi socialdemokrater har drivit kravet om att 
bostadsområden ska ha 300 m till närmaste grönområde och även sett den införas i 
kommunens miljöprogram. Den park som skapas ovanför överdäckningen är värdefull och 
hjälper till att uppfylla det målet. Vi kommer att jaga på så att projektet blir genomfört 
ekonomiskt hållbart långsiktigt och även att klimatsmarta byggnader ska byggas. 222:an är 
som ett knivskär genom vår kommun som delar kommunen. Vi vill gärna se att fler 
sträckor överdäckas och vi saknar i underlaget en ansats eller analys om nästa steg. Dvs 
vilka andra sträckor som ger stort ekonomiskt och livskvalitativt värde att överdäckas. 
  
I tjänsteskrivelsen står det att läsa en solitär mening om att kostnaden ska tas genom 
markförsäljning. Det är inte förvånande med tanke på moderatmajoritetens kortsiktiga 
ekonomiska politik, men känns trots det rätt huvudlöst att i så pass tidigt skede låsa fast en 
av flera olika metoder för finansiering. Mest troligt kommer en kombination av 
markförsäljning, skattemedel, lån och intäkt från tomträttsavgälder ge en bättre, mer robust 
och hållbar ekonomisk utveckling.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är utmärkt att en överdäckning av Värmdöleden nu planeras. Motorvägen utgör en 
kraftig barriär i Nacka som förhindrar bostadsbebyggelse pga buller men också försvårar 
förbindelsen mellan områdena norr resp. söder om motorvägen. Nacka har nog med 
barriärer, särskilt då på Sicklaön som förtjänar att byggas bort: Saltsjöbanan mellan Nacka 
station och Järla borde grävas ner, Järlaleden som efter Planiavägens anknytning till 
Värmdövägen borde läggas igen. Den nu planerade överdäckningen av motorvägen kan 
gott följas av överdäckning av en längre sträcka.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan deltar inte i beslutet i kommunstyrelsen i detta ärende. Alla underlag finns inte 
på bordet. Något som vi  börjar bli vana vid inför stora och viktiga beslut. En del av 
ärendet i sig är positivt, annat tvärtom. Vi motsätter oss bebyggelse av Ryssbergen längs 
med Värmdöleden i denna del. Finansiering och avtal är inte klarlagda för projektet. Att 
överbrygga en farled på detta sätt är positivt men kostnaderna lämnar oro inför den 
framtida budgeten och ekonomin i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 173 Dnr KFKS 2016/271 

Åtgärdsvalsstudie och avsiktsförklaring för 
Verksamhetsområde Kil 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar den redovisade åtgärdsvalsstudien för verksamhetsområde Kil 
till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska ingå föreslagen avsiktsförklaring med 
Trafikverket och Värmdö kommun.  
 

Ärende 
 
Trafikverket, Värmdö kommun och Nacka kommun har i samverkan genomfört en 
åtgärdsvalsstudie för verksamhetsområdet Kil. Till åtgärdsvalsstudien har ett förslag på 
avsiktsförklaring tagits fram. Till grund för åtgärdsvalsstudien ligger den trafikutredning 
som togs fram till planprogrammet för verksamhetsområde Kil. I och med att det är 
Värmdö kommun och Nacka kommun som kommer att utföra åtgärder på Trafikverkets 
vägar 222 och 622 i och med detaljplaneläggning av programområdet är det också 
kommunerna som finansierar större delen av åtgärderna.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 63 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 april 2016, reviderad den 27 april 2016 
Förslag till avsiktsförklaring ÅVS Kil 
Åtgärdsvalsstudie: Verksamhetsområde Kil 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 19 april 2016 § 63 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnade ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande men med uppdrag att ärendet ska kompletteras med de ekonomiska 
konsekvenser som följer av de åtgärder som presenteras i tjänsteskrivelsen. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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Christine Lorne (C) närvarade inte vid ärendets behandling på grund av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Det bör vara möjligt att spara fler av de stora ekar som växer på den mark som ska bli 
uppställningsplats för bussar.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi socialdemokrater har drivit och ser gärna att området får en unik utomhussportplats, 
det kan exempelvis vara motorsport. Vi har också de senaste åren jobbat för att vi ska inför 
loppis vid återvinningscentraler. Därför är det glädjande att vår idé nu ser ut att bli 
verklighet i detta projekt.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet anser att en viktig parameter när det gäller att få människor att leva 
miljövänligt är närhet och god tillgänglighet, det ska vara lätt att göra lätt. En egen 
kretsloppspark mer centralt i Värmdö för Värmdöborna och en centralt placerad i Nacka 
för Nackaborna hade varit att föredra. En placering av en gemensam kretsloppspark i Kil 
mellan båda kommunerna innebär längre resor för såväl Värmdöbor som Nackabor.”  
 
- - - - - 
  



 
70 (77) 

 9 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 174 Dnr KFKS 2015/575-210 

Utredning av tunnelbana från Nacka centrum till 
Ektorps centrum 
Politikerinitiativ den 31 augusti 2015 av M Gerdau (M), G Grudevall-Steen (L), H Peters (C) och J-E- 
Jansson (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att det i dagsläget inte är aktuellt att utreda en förlängning av 
tunnelbanan till Ektorps centrum. 
 

Ärende 
I ett politiskt initiativ 2015-08-31 från företrädare för samtliga partier i Alliansen, föreslås 
att stadsledningskontoret får i uppdrag att i samverkan med landstinget utreda hur en 
förlängning av tunnelbanan från Nacka centrum till Ektorps centrum/Nacka sjukhus kan 
förverkligas. 
 
I den pågående Sverigeförhandlingen har statens förhandlare valt att inte prioritera en 
förlängning av tunnelbanan. De ekonomiska förutsättningarna för tunnelbana till Ektorp 
finns därför inte i närtid. I detta läge är det inte meningsfullt att utreda tunnelbana till 
Ektorp mer ingående än vad som redan gjorts i idéstudien ”Förlängning av tunnelbanan 
från Nacka centrum till Orminge centrum”. En förlängning av tunnelbanan till Ektorp och 
vidare till Orminge är emellertid en viktig del i Nacka kommuns översiktsplan. Frågan om 
vidare utredning kan därför komma att aktualiseras i ett senare skede. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 48 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 21 mars 2016 
Politikerinitiativ 2015-08-31 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 5 april 2016 § 48 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen beslutar att det i dagsläget inte är aktuellt att utreda en förlängning av 
tunnelbanan till Ektorps centrum. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Alliansenspartierna lät gemensamt anteckna följande. 
 
”I den pågående Sverigeförhandlingen har staten inte valt att prioritera en förlängning av 
tunnelbanan från Nacka C till Ektorp. 
Från Alliansen gav vi ett uppdrag till vårt stadsledningskontor att samverka med bla 
Landstinget för att se över en ev förlängning av tunnelbanan. Då det inte finns någon 
ekonomisk förutsättning så anser vi att det i dagsläget inte är motiverat att fortsätta utreda 
frågan. Detta innebär dock inte av vi släpper frågan. 
Den kommer ligga kvar i översiktsplanen och förhoppningsvis aktualiseras i en framtid! 
Vi från Alliansen kommer fortsätta att bevaka frågan både genom Nacka kommun och via 
våra partikollegor i Landstinget.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande.  
 
”Vänsterpartiet har länge förespråkat att tunnelbanan till Nacka inte ska stanna i Nacka 
Centrum utan dras vidare till Orminge. Att då driva en utbyggnad till Ektorp kan nog ses 
som kontraproduktivt, då skulle troligen en utbyggnad även till Orminge komma till ännu 
längre fram i tiden.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Initiativet i sig är positivt med förlängning av tunnelbanans sträckning. Frågan är vilka 
villkor som det medför vad gäller medfinansiering och krav på ytterligare bebyggelse. 
Många investeringar kan verka lockande men som i en familj så behöver man ställa sig 
frågan, ”Show me the money!” dvs vi behöver ha råd för att kunna satsa på det. Framtida 
ekonomiska prognoser för kommunernas ekonomi samt Nackas egen långtidsprognos visar 
på stora ekonomiska belastningar på kommunen.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Ett bra initiativ och vi socialdemokrater ser framemot att fortsätta driva denna fråga 
vidare, och kan glädjas att det då kan finnas enighet över blockgränserna över att fler delar 
av Nacka ska få tillgång till tunnelbana.” 
 
”Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
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Tyvärr har man valt att inte prioritera en förlängning av tunnelbanan från Nacka Forum i 
den pågående Sverigeförhandlingen, istället satsar man på en dyr biltunnel. Miljöpartiet 
beklagar att förhandlarna inte värderar kollektivtrafik högre i förhållande till biltrafik. En 
förlängning av tunnelbanan till Orminge och andra större kollektivtrafiksatsningar är en 
viktig pusselbit för en hållbar utveckling i Nacka och hela Stockholmsregionen. 
All forskning säger att mer bilvägar leder till mer biltrafik och i Trafikverkets senaste 
rapport framgår tydligt att biltrafiken i Stockholmsregionen – inklusive Nacka - måste 
minska med 30 procent fram till år 2030 om vi ska klara klimatmålet. För att kunna minska 
på biltrafiken måste vi storsatsa på kollektivtrafiken, cykelinfrastrukturen och skapa ett 
transportsnålt mer tätbebyggt samhälle. Vi klarar nämligen inte omställningen med enbart 
snålare bilar och nya drivmedel. Vi måste bygga våra städer annorlunda och även se över 
den planering och de vägprojekt som redan har beslutats. Att inte planera för kraftigt 
utbyggd kollektivtrafik för att kunna minska biltrafiken, är att ge upp klimatmålet.” 
 
- - - - - 
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§ 175 Dnr KFKS 2016/30-019 

Asylsökande som praktikanter inom Välfärd skola 
Politikerinitiativ den 14 december 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet om att starta upp en egen verksamhet för 
praktik åt asylsökande lärare. Kommunstyrelsen noterar att regeringen presenterat ett 
snabbspår för validering av nyanlända lärares kompetens vilket medför att skolorna 
framöver väntas få större möjligheter att rekrytera nyanlända lärare för anställning och 
praktik. Politikerinitiativet anses därmed färdigbehandlat. 
 

Ärende 
Sidney Holm (MP) har lämnat ett politikerinitiativ som föreslår att Nacka kommun tar 
lärdom av den så kallade Vänersborgsmodellen. Modellen innebär att asylsökande lärare 
tidigt lotsas ut i skolor efter deras ankomst till Sverige. Initiativtagaren vill att Nacka 
kommun tar lärdom av erfarenheterna från Vänersborg och möjliggör för, och uppmuntrar 
till, att det startas upp en liknande verksamhet i Nacka. 
 
Det finns olika alternativ för att rekrytera nyanlända lärare till de kommunala skolorna. 
Vänersborgsmodellen är en intressant modell att följa. Utifrån att regeringen presenterat ett 
snabbspår för validering av nyanländas lärares behörighet så bedöms Vänersborgsmodellen 
inte som aktuell inom Välfärd skola i dagsläget. Politikerinitiativet föreslås därför avslås.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 26 april 2016 § 21 
Välfärd skolas tjänsteskrivelse den 18 januari 2016 
Politikerinitiativ 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 26 april 2016 § 21 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet om att starta upp en egen verksamhet för 
praktik åt asylsökande lärare. Kommunstyrelsen noterar att regeringen presenterat ett 
snabbspår för validering av nyanlända lärares kompetens vilket medför att skolorna 
framöver väntas få större möjligheter att rekrytera nyanlända lärare för anställning och 
praktik. Politikerinitiativet anses därmed färdigbehandlat. 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), Rolf Wasteson 
(V) och Christina Ståldal (NL) bifall till förslagen i politikerinitiativet. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 
verksamhetsutskottets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets kommunstyrelsegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser det som positivt att Nacka kommun förbereder sig för att ta emot 
nyanländas kompetens inom skolan utifrån det beslutade snabbspåret till arbete och 
validering av utbildningar.  
Många av de som anländer till Sverige har redan utbildning och erfarenhet av läraryrket 
från sina hemländer. Det är av stor vikt att kommunen, som stor arbetsgivare inom 
skolverksamhet, möjliggör för dessa personer att snabbt lära känna det svenska 
utbildningssystemet och läraryrket. Snabbspår med validering är ett utmärkt sätt att skapa 
möjligheter för fler med eftersökt kompetens. Vi tror på en mångfald av insatser och här 
kan Vänerborgsmodellen vara ett bra sätt att i ett tidigt skede ge fler möjligheten att lära 
känna det svenska utbildningssystemet och läraryrket.” 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 176 Dnr KFKS 2015/839-050 

Tilldelningsbeslut i upphandling av ekonomisystem 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar, under förutsättning att överenskommelse om avtal kan träffas, an-
budsgivare Unit4 för att leverera ekonomisystem till kommunen. Kommunstyrelsen 
beslutar om omedelbar justering av protokollet. 
 

Ärende 
Kommunens avtal för nuvarande ekonomisystem löper ut per den 15 maj 2016. 
Kommunen vill standardisera och automatisera sin ekonomiprocess för att förbättra 
kvalitet och effektivitet. Kommunen behöver ett ekonomisystem med säkra processer och 
behörigheter. Det är också mycket viktigt att systemet är enkelt och användarvänligt. 
Driftstart är planerad till räkenskapsåret 2017 och kommer att omfatta hela kommunens 
verksamhet inklusive helägda dotterbolag. 
Upphandlingen av ekonomisystem har genomförts som ett förhandlat förfarande i enlighet 
med LOU (Lagen om offentlig upphandling). Tre anbudssökande svarade på 
anbudsansökan och gick vidare efter utvärderingen. Kommunen fick sedan in två anbud då 
en anbudsgivare valde att avstå. Kommunen har förhandlat om bland annat pris, 
leveransförmåga, support och drift diskuterats. När förhandlingarna slutförts och anbuden 
utvärderats finns en klar vinnare – anbudsgivare Unit4. 
 
Utvärderingskriterium CGI Unit4 
Användbarhet 23,9 25,9 
Pris  13,5 15,0 
Funktionalitet 23,4 24,0 
Leveransförmåga 10,5 12,8 
Total summa  71,3 77,7 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 maj 2015 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 april 2016 § 54 
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Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 26 april 2016 § 54 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet och att 
tilldelningsbeslut fattas av kommunstyrelsen den 9 maj 2016. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 177 

Övriga frågor 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


